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2. Van de Voorzitter  [Gerard van den Brandhof] 

 

Beste ChristenUnie vrienden en vriendinnen, 

 

Voor u ligt het tweede nummer van ChristenUnieNieuws van 2007. Er is zelden 

een periode geweest waarin er zoveel rondom de ChristenUnie gebeurd is als in 

het afgelopen kwartaal. Ik wil deze gebeurtenissen in mijn voorwoord toch 

even op een rijtje zetten en mijn verwondering en dankbaarheid uitspreken. 

 

Na de installatie van het nieuwe kabinet met de ChristenUnie als coalitiepartij 

hadden we op 7 maart verkiezingen voor provinciale staten. De uitslag in 

Putten was overweldigend. Landelijk gezien hadden we in Putten de grootste 

procentuele stijging en behaalden we een hoogste stemmenaantal ooit. Als we 

de uitslagen in Putten op een rijtje zetten krijgen we het volgende overzicht.: 

 

Gemeenteraadsverkiezingen 7 maart 2006 2644 stemmen  21,42 % 

Tweede Kamer 22 november 2006  1858 stemmen   12,47 % 

Provinciale Staten 7 maart 2007  2658 stemmen  26,47 % 

 

In Gelderland steeg de ChristenUnie van 4,6 naar 

8,1 %. Dit betekende dat we met 4 zetels deel 

mochten uitmaken van Provinciale Staten in 

Arnhem. Daarmee kwam Lubbert van den Heuvel 

werd tot onze verrassing toch in de Staten. 

Lubbert, van harte gefeliciteerd, en Gods zegen 

toegewenst op je arbeid in de provincie. Bij de uitslag zal zeker meegespeeld 

hebben dat we een stellingname hadden t.o.v. de N303 en daar onze visie 

gebaseerd op voortschrijdend inzicht duidelijk 

kenbaar hebben gemaakt. De vreugde over de uitslag 

werd nog groter toen bekend werd dat Annelies van 

der Kolk ook nog eens deel mocht nemen aan het 

college van Gedeputeerde Staten, en Piet Plug haar 

plaats mag innemen in de Provinciale Staten. Door deze opschuiving zal Evert 

de Graaf als commisielid ook een rol gaan spelen.  

De ChristenUnie levert nu in 6 provincies een gedeputeerde. De uitstraling die 

de deelname aan de landelijke regering geeft is fenomenaal. Met de inhoud van  
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het coalitieakkoord in Gelderland kunnen we ook heel te vreden zijn. De halve 

omlegging van de N303 gaat niet door. Letterlijk is nu de volgende tekst 

opgenomen:  

We nemen maatregelen ten behoeve van de leefbaarheid van Huinen.  
De kern Putten wordt verkeersluwer gemaakt door maatregelen aan de 
bestaande infrastructuur aan de noord- en westzijde van Putten. 

Daarmee wordt meer op resultaten gestuurd dan op maatregelen. Een hele 

verbetering t.o.v. de maatregel van een halve omlegging waardoor de problemen 

in de gemeente Putten alleen groter zouden zijn geworden. 

 

Niet aleen landelijk en provinciaal, ook plaatselijk gebeurde er een heleboel. 

Het college viel na een motie van wantrouwen tegen wethouder Wien van de 

Brink. Na een brief waarin van den Brink de integriteit van de 

gemeenteraadsleden in twijfel trok 

was de rol van Gemeentebelangen 

volledig uitgespeeld. Daarmee kregen 

wij als tweede partij in Putten de rol 

om een nieuw college te formeren. 

Hendrie van Beek, geassisteerd door Ard Kleijer heeft dit met verve gedaan. 

Hendrie bedankt voor je inspanningen, en gefeliciteerd met het resultaat. 

Verderop in deze uitgave vindt u een uitgebreide verantwoording van zijn werk. 

Het resultaat zijnde een coalitie van ChristenUnie, CDA, VVD en SGP mag 

er zijn, en heeft grote gevolgen voor onze vertegenwoordiging in de raad. Even 

alles op een rijtje gezet: Ard is wethouder, Hendrie blijft fractievoorzitter, 

Peter Brink is fractielid geworden, en tenslotte zijn Henk Dekker en Bertus 

Cornelissen Commissielid geworden. Ook hen allen gelukgewenst en Gods zegen 

toegewenst. We hopen dat jullie het werk met veel plezier mogen doen.  

 

Met lintjesdag was er in Putten ook voor twee ChristenUnie leden een lintje 

weggelegd. Henrie Kleijer en Truus Vonk kregen voor hun verdiensten deze 

koninklijke beloning. Ook jullie van harte gefeliciteerd. 

 

Veel vernieuwingen en verandering dus in de afgelopen periode. Ook onze 

website is gewijzigd. U kunt op onze nieuwe website komen door de volgende 

link aan te klikken: http://putten.christenunie.nl. We danken Peter Brink voor 

het werk wat hij erin heeft gestoken. Zoals u kunt zien is onze website nu in 

lijn met wat ook andere verenigingen als layout en stijl gebruiken. De laatste 

weblog van Ard is nu hier te vinden. Graag uw suggesties en commentaar. 
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Bij deze wil ik u ook uitnodigen voor de voorjaarsvergadering op D.V. 21 mei a.s. 

We willen in deze vergadering naast een aantal huishoudelijke zaken stilstaan 

bij het thema leefbaarheid in Putten, en u tevens in de gelegenheid stellen om 

vragen te richten aan onze formateur, wethouder en andere raads- en 

commissieleden. Een uitnodiging en agenda ontvangt u apart. 

 

Dit alles schrijvend past ons dankbaarheid en verwondering tot onze God en 

Vader. We mogen zien dat onze arbeid wordt gezegend. Een voortdurend 

gebed om wijsheid en sterkte is nodig. Bidt u met ons mee? 

 

 

Met hartelijke groet namens het bestuur, Gerard van den Brandhof. 
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3. Jaarrekening 2006 [Pieter Eigenraam] 

 

Hieronder vindt u de jaarrekening van de ChristenUnie te Putten 

 

Uitgaven      Begroot    Realisatie 

 

Locale unie vergaderingen   €       500,-   €    1.770,53 

Bestuur- en fractiekosten  €     1.000,-   €      766,46 

CU nieuws      €       500,-   €       912,09 

Propaganda                 €    5.000,-   €    4.714,88 

      ------------    -------------- 

Totaal uitgaven    €    7.000,-                  €    8.163,96 

 

 

Inkomsten     Begroot    Realisatie 

 

Contributie / giften   €  1.500,-    €   1.705,63 

Adverteerders CU nieuws  €  1.500,-    €   1.460,00  

Gemeente Putten       €    300,-    €     310,85 

Rente          €       12,33 

Giften          €     350,00 

Tekort     €  3.700,-    €   4.325,15 

      ------------    -------------- 

Totaal inkomsten   €  7.000,-    €   8.163.96 

 

 

Bezittingen   

 

Bezittingen per 1-1-2006       €   5.050.31 

Tekort 2006         €   4.325.15 -/- 

           -------------- 

Totaal bezittingen per 31-12-2006     €      725,16 

 

Pieter Eigenraam, penningmeester 
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4. Uw gift is heel wat waard [Pieter Eigenraam] 

 

Zoals u misschien wel weet is de contributie inning sinds enige tijd centraal 

geregeld. In het verleden ontvingen we samen met de contributie nog wel eens 

een gift. Deze inkomstenbron is na de invoering van de centrale inning vrijwel 

opgedroogd.  

 

Uw giften zijn dan nog steeds veel waard. Hopelijk leveren uw giften een 

klinkende munt op in de vorm van een goed verkiezingsresultaat. Daarom de 

oproep om een gift over te maken op giro 7865897 ten name van de 

ChristenUnie Putten. 

Ten overvloede: Zowel de contributie van de ChristenUnie als de giften 
zijn aftrekbaar voor de belastingen! 

 

Pieter Eigenraam  

 

5. Medewerkers gevraagd [Bram Francken] 

 

Al vele jaren kent de ChristenUnie een aantal zeer trouwe medewerkers die 

achter de schermen een belangrijke stuk werk doen. Het zijn de bezorgsters 

en bezorgers van ChristenUnie Nieuws, die 4 x per jaar door weer en wind 

ons lijfblad bij de leden bezorgen. 

 

Zoals gezegd doen de meesten dit al zeer lange tijd en het verloop is minimaal 

Toch gebeurt het zo nu en dan dat men moet stoppen. Zo heeft onlangs de 

heer Buter te kennen gegeven dit werk niet meer te kunnen doen. Wij 

bedanken hem en zijn vrouw voor het goede werk dat zij hebben gedaan 

Hoewel zijn route voor een deel is overgenomen door de heer v d Kamp zoeken 

wij voor de dorpskern nog een reserve. Ook voor de overige routes zijn een 

aantal nieuwe reserves noodzakelijk 

 

Graag zouden wij u willen vragen of u zich hiervoor wilt aanmelden bij 

Bram Francken tel.nr. 352270 De meeste routes vergen ca. 1 uur en in ons 

mooie dorp is het zeer gezond en ontspannen.   
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6. Waarom vier wethouders ? [Hendrie van Beek] 
 

Op 15 maart heeft een meerderheid van de raad het vertrouwen in een 

wethouder opgezegd. Daaropvolgend heeft de fractie van Gemeentebelangen 

de samenwerking binnen de coalitie beëindigd, waarna de wethouders zich 

gedwongen zagen ontslag te nemen. Naar aanleiding daarvan moest een nieuw 

college van burgemeester en wethouders worden gevormd. 

 

Mede in verband hiermee hebben CDA, PvdA/Groen Links, SGP en VVD  op 27 

maart 2007 de ChristenUnie verzocht het voortouw te nemen bij de vorming 

van een nieuw college. Hierop heb ik als fractievoorzitter van de ChristenUnie 

positief gereageerd. (Persbericht 28 maart 2007) 

 

In verband met de ontstane situatie binnen raad en college hebben de 

formateur en de coalitiepartijen gekozen voor een zo breed mogelijk 

draagvlak binnen de raad van minimaal 4 partijen. Putten is gebaat bij politieke 

stabiliteit. Ook vragen een aantal grote projecten en lopende zaken om extra 

aandacht. Als voorbeeld noem ik het jeugd- en jongerenwerk, Masterplan 

Aker/bibliotheek/Stroud en de verkeersproblematiek door het wegvallen van 

de N303. We willen deze zaken voortvarend aanpakken. De Gemeentewet geeft 

aan dat een gemeente van 20.000 tot 30.000 inwoners, maximaal 4 fulltime en 

5 parttime wethouders mag aanstellen (artikel 36). De coalitiepartijen vinden 

het een vereiste om een politiek stabiel bestuur te hebben in Putten. Daarom is 

besloten gebruik te maken van de mogelijkheid die de Gemeentewet biedt om 

tijdelijk een extra wethouder (voor 80%) aan te stellen. Ter verduidelijking: 

dit betekent NIET dat Putten vanaf nu altijd vier wethouders zal hebben.  

 

Een coalitie bestaande uit drie partijen dat maar kan rekenen op 10 

raadszetels is simpelweg veel te mager en loopt regelmatig op de rode draad!  

Als er maar één persoon om persoonlijke redenen afwezig is (griepje/vakantie) 

dan heb je al geen meerderheid meer in de raadsvergadering!  

 

De coalitie zal worden gevormd door vier partijen (12 zetels) die elk een 

wethouder leveren. Om te voorkomen dat hierdoor onnodig extra kosten 

ontstaan is er zorgvuldig gekeken naar de wijze van invulling van deze 

wethoudersposten.  
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Zowel de heer F.W. Fabriek als de heer N. Gerritsen komen terug als 

wethouder. Hun terugkeer in het dagelijks bestuur van de gemeente 

bevordert de continuïteit en hiermee de kwaliteit van het bestuur. 

Maar ook uit kostenoverwegingen was het interessant om de heren Fabriek en 

Gerritsen terug te laten komen. Immers, indien er voor twee andere 

wethouders gekozen was, had de gemeente naast het salaris voor deze nieuwe 

wethouders ook wachtgeld moeten betalen aan de heren Fabriek en Gerritsen. 

 

Met andere woorden: de besparing op wachtgeld door terugkeer van de twee 

huidige wethouders bedraagt meer dan de extra kosten van de vierde 

wethouder! 

 

De heer A. Kleijer heeft een terugkeergarantie van zijn huidige werkgever 

(Ministerie van Defensie) waardoor hij, wanneer hij in een volgende periode 

geen wethouder wordt, geen beroep hoeft te doen op de wachtgeldregeling. 

 

De heer B. Siksma komt, gezien zijn leeftijd, niet in aanmerking voor 

wachtgeld na deze periode.  

 

Kortom: voor de heren Kleijer en Siksma zal (zoals het er nu naar uitziet) geen 

wachtgeld hoeven te worden betaald na afloop van deze 3-jarige periode. De 

heren Fabriek en Gerritsen zullen wél recht hebben op wachtgeld, net zoals in 

de vorige collegeperiode al het geval was.  

 

Verder hebben de coalitiepartijen afgesproken dat er geen grote 

investeringen voor een vierde wethouderskamer zullen worden gedaan.  

 

Tot slot hebben de (voorgedragen) wethouders aangegeven dat zij, binnen hun 

mogelijkheden, bereid zijn om de extra kosten als gevolg van de keuze die 

gemaakt is zo klein mogelijk te houden. Zij zullen dan ook afzien van een deel 

van hun onkostenvergoeding. 

 

De partijen die dit coalitieakkoord hebben geformuleerd, vertrouwen er op de 

komende zittingsperiode op een constructieve en collegiale wijze samen te 

werken. 
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7. Terugblik Collegeonderhandelingen [Hendrie van Beek] 
 

Nu wil ik gaarne even terugblikken op de voorbereidingen op dit bereikte 

resultaat. Als formateur en met ondersteuning van raadslid A.Kleijer hebben 

wij gesprekken gevoerd met alle partijen op vrijdag 30 maart en op woensdag 

11 april 2007. De verslagen zijn ”Vertrouwelijk”. Het vertrouwelijke karakter 

blijft gehandhaafd zolang dit niet in onderling overleg met betrokken partij en 

formateur wordt opgeheven. Deze gesprekken, zijn in onze beleving, op 

harmonieuze wijze verlopen. 

 

Op vrijdag 13 april 2007 is er een Persbericht uitgegaan, dat de besprekingen 

hebben geleid tot mijn voorlopige conclusie dat voldoende basis aanwezig is om 

met het CDA, SGP, VVD, en ChristenUnie de onderhandelingen te beginnen. 

Op vrijdag 13 april 2007 zijn de eerdergenoemde partijen begonnen met de 

onderhandelingen waarbij in eerste instantie het planningsschema werd 

vastgesteld en daarnaast het Coalitieakkoord van 8 mei 2006 als leidraad 

voor de onderhandelingen te hanteren. Het moge duidelijk zijn dat hierdoor in 

diverse programma’s nagenoeg dezelfde tekst staat vermeld als in het eerder 

genoemde akkoord maar velen zijn toch aangescherpt of nieuw toegevoegd.  

 

In de periode van maandag 16 april 2007 tot en met donderdag 19 april 

2007 zijn in de avonduren afwisselend onderhandelingsgesprekken en 

fractieberaad gevoerd. Met als resultaat dat op donderdag 19 april 2007 om 

23.15 uur het Coalitieakkoord is vastgesteld door de coalitiepartijen 

 

Naar de opvatting van de coalitiepartijen kan een college van B&W bestaan uit 

de hierna te noemen personen met de daarbij aangegeven tijdsbestedingsnorm 

en de door hen te beheren portefeuilles. 

 

Mr. B.J. van Putten, burgemeester 
openbare orde en veiligheid, bestuurlijke beleidscoördinatie, personeel en organisatie, 

burgerij, internationale betrekkingen, burgerjaarverslag, representatie, voorlichting. 

 

A. Kleijer, 2e loco-burgemeester voor 100% 
openbare werken (incl. verkeer), grondzaken, sport, intergemeentelijke samenwerking 

(RNV), regionale vuilverwerking (REVU). 
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De heer F.W. Fabriek, 1e loco-burgemeester voor 100% 
welzijn (Wet Maatschappelijke Ondersteuning, sociale zaken, sociale werkvoorziening, 

specifiek welzijn, volksgezondheid, jeugd- en gezinsbeleid), cultuur, project Bijsteren, 

economische zaken (incl. marktzaken), onderwijs, monumenten, volkshuisvesting 

(uitvoering), project handhaving permanente bewoning. 

 

De heer N. Gerritsen, 3e loco-burgemeester voor 100% 
financiën, ruimtelijke ordening, bouwen, volkshuisvesting (beleid). 

 

De heer B. Siksma, 4e loco-burgemeester voor 80% 
automatisering, recreatie en toerisme, water, milieu en overige handhaving 

 

Het coalitieakkoord heeft de werktitel van ”Snel Verder” dit betekent voor 

ons als coalitiepartijen snel aan de slag ! Zoals het akkoord aangeeft, is het 

nieuwe duale bestuursstelsel uitgangspunt geweest bij deze samenstelling en is 

het programma om die reden over het algemeen globaal van karakter! 

 

Dankwoord 

Tevens wil ik als formateur namens de coalitiepartijen hartelijk danken.  

 

De Raadsgriffier Marieke Bonhof en Arie Werrie voor gevraagd en ongevraagd 

advies en ondersteuning in datgene wat allemaal moest gebeuren. Marieke mijn 

complimenten zoals jij dit hebt opgepakt, terwijl jij op 2 april jl. in deze 

functie bent begonnen.    

 

De ondersteuning van de Ambtelijk organisatie, in het bijzonder de 

ondersteunende diensten van de Afdeling Interne Zaken en vooral wil ik 

noemen namens de onderhandelaars de bodes. Nogmaals allen hartelijk dank.  

 

Hendrie van Beek 
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8. Commotie in Politiek Putten [Ard Kleijer] 

 

Na het vallen van het college op 15 maart jl heb een tijdje geen weblog 

geschreven. De reden daarvoor was dat ik van van mening was dat de zaak 

eerst wat tot rust moet komen. Er gingen zoveel gedachten en gevoelens door 

mijn heen, dat het mij verstandiger leek om even niet te schrijven. 

 

Zoals u allen vanuit de kranten heeft kunnen vernemen hebben wij samen met 

de VVD en PvdA/GroenLinks om een extra raadsvergadering verzocht toen 

bleek dat Wien van den Brink, zonder vooraf de Gemeenteraad in kennis te 

stellen, het schikkingsvoorstel van het Openbaar Ministerie accepteerde. In de 

raadsvergadering van 8 mei 2006 ging het om een mogelijke overtreding van de 

Algemene Plaatselijke Verordening, terwijl pas in een later stadium de 

Boswet mogelijk was overtreden. Juridisch gezien wellicht, een bagatel zaak, 

zoals de advocaat van Wien van den Brink schreef. Echter het feit dat Wien 

van den Brink tussen mei 2006 en maart 2007 niet één keer de raad, of het 

presidium op de hoogte heeft gesteld van de ontstane situatie, maakte dat 

het accepteren van de schikking politiek zwaar beladen werd. 

 

De raadsvergadering op 15 maart 2007 werd zoals te doen gebruikelijk in 

Putten, geopend met het ambtsgebed, waarin om Gods onmisbare hulp wordt 

gevraagd bij het besturen van onze gemeente en dat wij als raad de ware 

belangen van de gemeente voor ogen mogen houden. Vervolgens geeft, toen nog 

wethouder Wien van den Brink een verklaring voor het accepteren van de 

schikking. Juridisch klopt zijn verklaring, maar 

   1) Waarom krijg iemand een schikkingsvoorstel als er niets aan 

de hand zou zijn? 

   2) Waarom heeft Wien van den Brink in de afgelopen maanden niet 

een keer de raad of het presidium op de hoogte gesteld van de ontwikkelingen 

   3) Waarom kan Wien van den Brink niet gewoon en keer oprecht 

gemeend excuses maken en toegeven dat hij niet juist heeft gehandeld  

 

Na zijn verklaring begint de eerste termijn. Vele vragen worden gesteld en 

al snel is duidelijk dat de oppositie partijen geen vertrouwen meer hebben 

in wethouder Wien van den Brink. Ook coalitiepartij CDA is zeer kritisch. 

Nogmaals de zaak is vooral politiek beladen. Naast de fractie van 
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GemeenteBelangen, steunt alleen de SGP de wethouder nog. Vele schorsingen, 

waarin veel overleg tussen diverse partijen wordt gepleegd en waarbij de 

verhoudingen in de coalitie duidelijk onder druk staan, volgt de motie van 

wantrouwen aan het adres van Wethouder Wien van den Brink. Het is muisstil 

als fractievoorzitter Jan Kuit van het CDA het woord neemt, Hij geeft aan 

dat het CDA veel verrouwen heft in het coalitieakkoord, veel vertrouwen 

heeft in de wethouders Gerritsen en Fabriek, maar niet meer in wethouder 

Wien van en Brink. Op dat moment is er nog steeds een coalitie. 

GemeenteBelangen trekt in haar reactie op het aannemen van de motie van 

wantrouwen de steun aan het college in en rekt daarmee de stekker 

definitief uit het college van CDA, GB en SGP. Daarmee geeft hij aan geen heil 

te zien in een lijmpoging, waarbij GB een andere wethouder levert. 

 

Ondanks de voelbare spanningen tijdens deze raadsvergadering, verloopt de 

vergadering ordentelijke en is het taalgebruik geciviliseerd te noemen. Wel 

is bij sommigen de teleurstelling over de uitkomst van de vergadering erg 

groot. Nadat de voorzitter (burgermeester) de vergadering heeft besloten 

met een hamerslag, gaan alle raadsleden staan, om zoals te doen gebruikelijk in 

Putten af te sluiten met ambtsgebed. Groot is de verbazing wanneer de 

burgemeester zonder iets te zeggen weg beent. Als Elly van Geest hem 

vraagt of er nog een gebed wordt gedaan, bitst hij haar toe dat gezien het 

verloop van de vergadering er weinig is om voor te danken en hij loopt duidelijk 

geëmotioneerd weg. 

 

Het is vooral het niet uitspreken van het ambtsgebed dat de aandacht in de 

Landelijke media trekt. Met als anticlimax de Godslasterlijke column in de 

Spits. Als Christenen hebben wij, door eigen toedoen de vijanden van God 

weer de gelegenheid gegeven Hem belachelijk te maken. Dat doet mij 

persoonlijk nog het meest zeer. Ik ben van mening als de burgemeester 

tijdens de vergadering aangegeven zou hebben zich niet in staat te voelen 

tot het bidden van het ambtsgebed de raad daar begrip voor op had kunnen 

brengen en was er naderhand niet die commotie ontstaan die er nu wel was. 

Het is jammer dat in het huidige Reglement van Orde de mogelijkheid tot het 

uitspreken van een vrij gebed niet is opgenomen. De burgemeester had zich 

dan vrij kunnen voelen om de zorg over de ontstane situatie voor Gods 

aangezicht te brengen. 

 

De plaatselijk en regionale pers schreven bijna dagelijks over de politieke
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crisis in Putten. Wien van den Brink roept de volgende dag in de krant dat 

dit de gemeente minimaal EUR 3.000.000 kost. Navraag in het gemeenthuis 

wijst uit dat dit een volledige slag in de lucht is en op geen enkele manier 

onderbouwd. De opmerking van Wien van den Brink doen het echter wel lekker 

in de publieke opinie, maar lijken vooralsnog ingegeven door populisme. 

 

Inhoudelijk het beste stuk dat ik in de afgelopen weken in de krant heb 

gelezen is de ingezonden brief van Aart Mosterd in de. Ik deel zijn conclusie 

dat er een hoofdschuldige is aan de ontstane politieke crisis in Putten en dat is 

Wien van den Brink zelf. 

  

Het is vrijdag 11 mei als ik dit schrijf en ik ben nu twee weken wethouder 

in de gemeente Putten. 27 april  was mij eerste werkdag op het 

gemeentehuis. Wel even vreemd om 's ochtends niet meer het militaire 

uniform aan te moeten trekken. Op zo'n eerste dag is alles vreemd. Hoe werkt 

de post, hoe werkt de computer, wie vertelt mij wat er wordt verwacht. 

Kortom allemaal vragen, die de komende maanden opgelost zullen worden. Ik 

hoop dat u de weg naar mij weet te vinden als dat, wat u betreft nodig is. Ik 

hoop ook dat u mij op zaken wilt en zult wijzen, waarvan u vindt dat ik die als 

wethouder zou moeten weten.  

 

Van een van onze leden kreeg ik een mail waarin stondgeschreven: "Dat je maar 

een open, eerlijke, transparante, samenbindende,respecterende en 

motiverende wethouder mag worden. Dat kan Putten wel gebruiken!"  

 

Tot slot: 

Persoonlijk voel ik mij geroepen in dit ambt. Ik ervaar het als zeer 

bijzonder hoe het de ChristenUnie op alle niveaus in de afgelopen twee jaar 

is gegaan. Ik ben daar God ontzettend dankbaar voor. Ik weet dat ik mijn 

werk niet in eigen kracht kan doen, maar dat ik het ook niet wil doen. Als 

belijdenis tekst kreeg ik op 9 april 1995 de volgende woorden uit psalm 32 

mee: " Ik zal u onderwijzen en u leren van den weg, dien gij gaan zult; Ik 

zal raad geven, Mijn oog zal op u zijn." Ik heb daar de afgelopen tijd vaak 

aan gedacht en ervaren dat God inderdaad de weg wijst, dan mag ik erop 

vertrouwen dat Hij mij zal leiden in de functie van wethouder. Bidt u 

mee !!! ??? 

 

Met vriendelijke ChristenUniegroet Ard Kleijer 
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9. Welzijn [Peter Brink] 

 

Door de veranderende politieke situatie in Putten ben ik plotseling ook van 

functie veranderd. In plaats van commissielid ben ik nu raadslid voor 

Samenleving, maar nog steeds samen met Christine. En we hebben het druk. - 

- De WMO is van start gegaan en we moeten dus binnenkort gaan evalueren hoe 

het gaat met de uitvoering van deze wet.  

- We hebben een brainstormavond gehad over jeugdbeleid. We waren het over 

een ding echt helemaal met elkaar eens en dat is, dat er iets moet gaan 

gebeuren. Maar dan in de eerste plaats ten bate van de gezinnen. Want het 

probleem van jongeren heeft in een behoorlijk aantal gevallen te maken met de 

slechte thuissituatie en dat heeft weer alles te maken met de positie van het 

gezin in onze samenleving.   

- Een ander probleem is het Bosbad. Ik zou er wel een boek over kunnen 

schrijven, luidt het gezegde. Nu dit begint meer op een soap te lijken. Maar er 

komt binnenkort een oplossing, dat beloven we u. Wat die oplossing is, dat gaat 

in de eerste plaats het nieuwe college uitzoeken.  

- En gelukkig hebben we weer een nieuw college en ook de ChristenUnie mag 

daar weer deel van uitmaken. Reden tot dankbaarheid en reden voor gebed, 

want de samenleving heeft ons gebed nodig. En ook de raad en het college 

kunnen niet zonder uw onmisbare steun en gebed. 

Peter Brink, raadslid 
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10. Kroniek van opmerkelijke zaken [Cor Houweling] 
 

- Duurzaamheid: wat doen we er aan? 
 

Door het klimaatprobleem staat duurzaamheid hoog op de politieke agenda. 

 

Enkele stemmen uit de praktijk: Het bedrijf Bouwcarrousel schijnt tot op 

heden het enige milieuvriendelijke sloopbedrijf te zijn in Nederland. Zij zijn al 

tevreden met een laagwaardige vorm van recycling. Met name bij bouw- en 

sloopafval kan er nog veel verbeterd worden. Bouwmaterialen zijn vaak goed 

herbruikbaar. Denk bijvoorbeeld aan sloophout. Opmerkelijk is dat in de 

autobranche recycling wel goed geregeld is. 

 

Gemeentelijk en bij corporaties heeft men duurzaamheid in nota’s vastgelegd. 

Maar in de uitvoeringspraktijk speelt het nog steeds een heel geringe rol.  

In de gemeente Apeldoorn heeft men een project opgezet waarbij het 

gemeentebestuur in deze stad 2020 energie neutraal wil zijn. Alle energie die 

in Apeldoorn wordt gebruikt door burgers, bedrijven of agrariërs wordt dan 

opgewekt in eigen omgeving. Het streven is dit te bereiken door een 

windmolenpark, inzet van de warmte van de rioolzuivering voor 

stadsverwarming, warmte/koude opslag, enz. Een zaak van lange adem en 

politieke continuïteit. 

 

De gemeente Putten heeft o.i op dit terrein eveneens nog veel te winnen. 

Beginnend bij de burgers zelf, in en om het huis. De gemeentelijke contacten 

met het bedrijfsleven in Putten kunnen rond dit thema een spits krijgen.  

Mogelijk kunnen we leren van de wijze waarop in Ermelo de verwarming van het 

zwembad (biomassa) tevens wordt ingezet voor woningen alles met een 

gunstiger kostenperspectief.  

 

- Ketenbeleid ( “ja, ze drinken er geen karnemelk!”) 
 

Reeds eerder schreven we over de Nota ketenbeleid in Barneveld. Onder 

dwingende voorwaarden krijgen 40 keten in Barneveld ( Zwartenbroek, 

Terschuur, De Glind, Voorthuizen, Kootwijkerbroek, Stroe, Garderen, 

Kootwijk) 
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een gedoogverklaring. Bij overlast en overtreding van de regels trekt de 

gemeente de gedoogbeschikking in. Een hele handhavingstaak voor de politie, 

maar nu wel met duidelijke regels. Een paar van deze regels luiden: a.Verkoop 

van eten en drinken aan bezoekers van keten is verboden. Onder de 16 jaar 

geen alcohol. Sterk alcoholische dranken zijn verboden. b. Bij keten met 

minderjarigen zijn de ouders verantwoordelijk. Zij tekenen voor de aanvraag 

van een gedoogbeschikking en een keetreglement. c. In de keet moeten 

blusmiddelen aanwezig zijn evenals vluchtwegen. Het onderkomen mag niet van 

brandbaar materiaal gebouwd zijn, er moet een deugdelijke elektrische 

installatie zijn en open vuur is verboden. 

 

Ook in Elburg heeft de gemeenteraad ten aanzien van het ketenbeleid een paar 

stevige piketpaaltjes geslagen. Slechts twee keten mogen onder voorwaarden  

overblijven. Terwijl op den duur een nuloptie voor ogen staat. 

Bij alle discussie over deze heikele thematiek rijst de vraag, die ook Putten 

aangaat, waarom is hier niet gestreefd naar een gemeenschappelijke aanpak in 

het Intergemeentelijk samenwerkingsverband N.W. Veluwe?  

Te meer omdat ook de landelijke overheid alle zeilen bijzet om met name het 

vele drankgebruik bij jongeren terug te dringen en zo mogelijk te verbieden. 

Denk aan de opgang gekomen discussie de leeftijd voor aankoop van 

alcoholische drank te verhogen van 16 naar 18 jaar.  

 

- Een bijna fonkelnieuw College 
 

Een nieuw college mocht worden gevormd en aantreden. Gelukkig. Het was een 

hele verantwoordelijkheid en eer voor de ChristenUnie dit voor de eerste keer 

te mogen doen in Putten. Hendrie van Beek komt m.i dank toe voor de 

respectvolle wijze waarop hij richting alle partijen in de Raad, zijn 

collegevormend werk heeft aangepakt en voltooid. Ard Kleijer kon bij dit alles 

als (onze) wethouder worden opgenomen in het College. Laat wij biddend om 

onze mensen (college, fractie, bestuur) staan. In bijbels licht hebben zij een 

opdracht ontvangen. 

 

- N 303 weggestreept 
 

De Statenverkiezingen waren nog maar koud achter de rug. Het Statencollege 

gevormd en kort daarna werd de aangevochten N303 uit het programma van 

de provinciale staten in Gelderland geschrapt. In Putten is op dit besluit 
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verdeeld gereageerd. Het standpunt van de ChristenUnie was steeds duidelijk 

geweest. Niet deze halve rondweg. CDA, SGP en VVD moeten ten aanzien van 

deze kwestie nu toch met een probleem zitten als partijen, zeker ook richting 

hun kiezers. 

Vreemd ook, dat een nieuw provinciaalbestuur een probleem waaraan in Arnhem 

40 jaar getild is, zo maar aan de kant kan zetten. 

Zou het niet heel mooi zijn als de ChristenUnie in deze Raadsperiode kans ziet 

het voortouw te nemen richting Provincie om een aantal belangrijke 

verkeersknelpunten in Putten tot een oplossing te brengen. Met name wat 

betreft het gebruik van wegen en de verkeersafwikkeling door het dorp. Er is 

toch in ons midden een “ingenieursvariant ontwikkeld” met goede 

aanknopingspunten daaromtrent. En wie weet zijn de eerder gereserveerde 

financiën in het provinciehuis nog niet weggevloeid naar andere projecten. Er is 

tenslotte ook een ChristenUnie gedeputeerde in onze provincie. 

Ik denk dat veel inwoners en bedrijfsleven in ons dorp verwachtend uitkijken 

naar wat de politiek in Putten aan beleid op dit terrein gaat uitzetten. 

 

Cor Houweling 

 
 

 

11. http://putten.christenunie.nl [!! nieuw !!] 
 

Onze website is van plaats veranderd. We hebben nu een plaats gekregen op de 

landelijke website van de ChristenUnie: www.christenunie.nl. De Christenunie 

wil met deze website een uniform platform bieden waar alles wat de 

Christenunie betreft wordt verzameld. De gegevens op zowel landelijk, 

provinciaal als plaatselijk gebied is hier te vinden. 

 

Onze plaats is direct te vinden onder http://putten.christenunie.nl . Hier vindt 

u nu dan de weblog van, nu wethouder,  Ard Kleijer.  

 

Verder hopen we ook een kopie van het ChristenUnie nieuws hier te gaan 

publiceren.  

Henk van de Ridder 
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12. Vanuit de Provincie [Henk van de Ridder] 
 

Vanuit Putten heeft de ChristenUnie twee volksvertegenwoordigers bij de 

provincie: 

- Lubbert van de Heuvel: lid provinciale staten 

- Evert de Graaff: fractievolger 

 

Ook in het ChristenUnieNieuws willen we proberen om deze leden een beetje 

te gaan volgen. Natuurlijk kunt u dit ook zelf. Het provinciale nieuws kunt u 

volgen op http://gelderland.christenunie.nl   

 

Hieronder het bericht van de benoeming van de fractievolgers 

 

FRACTIEVOLGERS OFFICIEEL BENOEMD 
donderdag 10 mei 2007 10:32  
 

Dick Ebbers en Evert de Graaf zijn gisteren benoemd als fractievolgers voor 

ChristenUnie Gelderland. De Commissatis van de Koningin, Clemens Cornielje 

gaf hen de toesteming om namens de ChristenUnie het woord te voeren in de 

commissie. 

 

Dick Ebbers, voormalig secretaris van de Provinciale Unie, is lid van de 

commissie Ruimtelijke Ordening, Wonen en Milieu en plaatsvervangend Lid van 

de Commissie Mobiliteit en Economische Zaken. Zijn eerste 

commissievergadering heeft hij inmiddels al achter de rug. 

 

De oud-wethouder van Putten, Evert de Graaf, is lid van de commissie Landelijk 

Gebied en Water en plaatsvervangend lid van de commissie Jeugd, Gezin, Zorg, 

Welzijn en Cultuur. In de commissie landelijk gebied liet De Graaf goed van 

zich horen. Het project Veluwe 2010 stond op de agenda 

 

 

 
 

 

 


